
Inbreng 1e termijn Pro 3 bij de Jaarstukken 2023 en de Kadernota 2025 

Jaarstukken 2023 

De goedkeurende verklaring van de accountant en de bespreking van de jaarstukken 2023 in het 
auditcomité vormen voor Pro3 de basis om te kunnen instemmen met het raadsvoorstel. De 
reservepositie en de weerstandscapaciteit zijn verbeterd; daarmee is er voldoende ruimte om 
eventuele tegenvallers op te vangen.  Over 2023 is er voor wat betreft externe inhuur sprake van een 
overschrijding; vraag aan het college hoe het op dit moment staat met het structureel invullen van 
vacatures t.o.v. externe inhuur. 

De toevoeging van 2,1 mln. aan de bestemmingsreserve onderwijs vinden wij een verstandige keuze, 
zeker nu een gezamenlijke locatie voor De Vaert en het Van Haestrechtcollege niet haalbaar blijkt. 
We weten dat voor De Vaert nieuwbouw noodzakelijk is, die keus is al gemaakt, en het is nu zaak om 
daar op zo kort mogelijke termijn mee te starten. 

Kadernota 2025 

Allereerst willen we het college en de ambtelijke organisatie een compliment maken voor de goed 
leesbare, duidelijke en overzichtelijke informatie in de Kadernota 2025. Het uitgangspunt van de 
Kadernota 2025, evenwicht tussen ambities en geld, onderschrijft Pro3 van harte. Vooralsnog is het 
financiële beeld voor gemeenten nog niet duidelijk maar de meicirculaire geeft weinig aanleiding tot 
optimisme. Hopelijk is er in november bij de Begroting 2025 meer duidelijkheid. 

We zien in de kadernota de ambities uit het coalitieakkoord goed verankerd en kijken uit naar de 
verdere uitwerking en realisering van die ambities. Dat er nogal wat posten als PM zijn opgenomen, 
vinden we daarbij een zorgpunt.  In hoeverre zullen we in staat zijn de financiële consequenties te 
dragen?  
Enkele onderwerpen willen we expliciet benoemen: 

Versterken van de samenleving: Pro3 onderschrijft  de inzet op een sterke samenleving  met goede 
en laagdrempelige collectieve en preventieve voorzieningen, die vrij toegankelijk zijn en waar 
inwoners een steuntje in de rug vinden als ze dat nodig hebben. Aanmoedigen van betrokkenheid en 
inbreng vanuit de inwoners past daarbij. 
Maar voor Pro3 hoort hier ook een waarschuwing bij. Niet iedereen is in staat om de nodige 
ondersteuning zelf te vinden. Niet iedereen kan meedoen. Er moet aandacht blijven voor de juiste 
ondersteuning van de kwetsbare mensen in onze samenleving. Het mag niet zo zijn dat juist degenen 
die hulp het hardste nodig hebben, door de mazen van ons vangnet glippen.  

Verkeersveiligheid: Bij wegen die recent heringericht zijn, is goed aandacht gegeven aan veiligheid 
van voetgangers en fietsers. Een goede stap vooruit, maar er zijn echt nog knelpunten op te lossen. 
Twee daarvan willen we expliciet onder de aandacht brengen. 

1. De Eikendijk in Kaatsheuvel. Met de nieuwe inrichting is het fiets- en voetgangersverkeer op 
de Van Haestrechtstraat een stuk beter af. Maar dat kunnen we niet zeggen van de kruising 
met de Eikendijk, met veel overstekende fietsverkeer, en van de Eikendijk zelf. Daar is de 
laatste 40 jaar eigenlijk niets aan veranderd, terwijl sportverenigingen zoals DESK en DES veel 
leden en vooral ook jeugdleden hebben. Zowel door de week als in het weekend is het er 



druk, te druk, met fietsers en auto’s. Dat gaat een keer fout. We vragen het college om bij de 
begroting 2025 een voorstel voor te leggen voor een veiligere inrichting. 

2. De Kloosterstraat in Loon op Zand. In de vorige raadsperiode heeft Pro3 verschillende keren 
aandacht gevraagd voor het doortrekken van het voetpad langs de Kloosterstraat. Ondanks 
een unaniem door de raad aangenomen motie in 2020 is het voetpad er nog steeds niet. We 
dringen er bij het college op aan om nogmaals een poging te doen de benodigde gronden te 
verwerven om het voetpad te realiseren.   

Wonen: met het vaststellen van diverse bestemmingsplannen komt de realisatie van woningen voor 
de diverse doelgroepen gelukkig dichterbij. Dat is hard nodig, want vooral voor starters is het bijna 
niet mogelijk om aan een woning te komen. Een extra steuntje in de rug kan dan net het verschil 
maken. Een starterslening kan dat steuntje in de rug zijn. We vragen het college om de 
mogelijkheden voor het aanbieden van startersleningen te onderzoeken en hiervoor bij de begroting 
2025 een voorstel aan de raad voor te leggen.  

Duurzaamheid: Pro3 kijkt uit naar het Actieplan Duurzaamheid. Goed dat wordt ingezet op 
versteviging van de samenwerking met lokale maatschappelijke partners zoals ECLoZ en stichting 
Wereldgemeente. Op het gebied van duurzaamheid en warmte zijn er voortdurend ontwikkelingen 
en veranderingen; een uitdaging om daar de juiste aanpak in te kiezen. Pro3 vindt het belangrijk dat 
de focus vooral ligt op het ondersteunen van inwoners die zelf onvoldoende of geen middelen 
hebben om te verduurzamen.  

Het laatste punt waar Pro3 aandacht voor wil vragen, is het betrekken van jongeren bij de lokale 
politiek. We hebben een actieve Kinderraad en jaarlijks het spel Democracity. Beide zijn gericht op 
leerlingen uit het basisonderwijs. We zouden ook graag leerlingen van het voortgezet onderwijs en 
jongvolwassenen betrekken bij de lokale politiek. Een paar voorbeelden: Klassenbezoek aan de 
gemeenteraad, cursussen Politiek Actief voor (jong)volwassenen, beide programma’s van ProDemos; 
debatwedstrijden op middelbare scholen waar raadsleden bij ondersteunen; pizza & politics, waarbij 
jongeren over een hen aansprekend thema met raadsleden in gesprek gaan. Vraag aan de griffie om 
een opzet te maken voor mogelijke acties inclusief kosten en tijdsbesteding, zodat we er bij de 
begroting verder invulling aan kunnen geven. 

 

 

 

 

 


